
Bijlage 9.5 

Verslag 8e Algemene Ledenvergadering van Energie van Utrecht 
Dinsdag 28 november 2023 

Aanwezigen 

 Naam Cooperatie of anders lid 

1 Jan Bijvank Zon op Hoogland x 
2 Paul van Seters Energie-U + 

3 Ronald Gorter EnergieRijk Houten + 

4 Walter Schalkwijk Solar Parkings bijna 

5 Ivo Thonon EvU - projectbureau x 

6 Harmony Folz EvU - projectbureau x 

7 Hans Dijkstra Solar parkings bijna 
8 Pieter van den Berg Lek en IJsselstroom + 

9 Paul Zeef ECB (Bunnik) + 

10 Stella Eitjes EvU - projectbureau x 

11 Sophie Schut EvU – directeur projectbureau x 

12 Pieter Ruigewaard EvU – voorzitter x 

13 Elmar Theune EvU – secretaris x 

14 Aart Houwink EvU - penningmeester x 
15 Huib van Essen Gast Gedeputeerde Utrecht X 

16 Harrie Swarte Zon op Heuvelrug + 

17 Piet-Hein Speel Veemarkt Samen + 

18 Guus Ydema 2030.nu + 
19 Gert-Jan de Vilder Opgewekt Houten + 

20 Hans van Ankeren Veenwind (De Ronde Venen) + 

21 Huib de Vriend Heuvelrug Energie + 
22 Henk van de Wetering Zon op Woudenberg + 

 

Afmeldingen:  

 

1. Opening 

Vaststellen agenda. Welkom Huib van Essen, gedeputeerde Utrecht.  

 

2. Voorstelronde. 

 

3. Gesprek met Huib van Essen: Gedeputeerde Utrecht. (RO, Bestuur en Energie, IPO-bestuur) 

Vijfpartijen coalitie GrL, VVD, PvdA, CDA en D66. Begon in 2019 met 3 medewerkers op energie en 

klimaat; nu zijn dat er rond de 30. Er is meer ambitie en daadkracht. In Utrecht weinig energie-

intensieve bedrijvigheid. Daarom speerpunten: gebouwde omgeving, elektriciteit, warmte en 

mobiliteit.  

Voor warmte ligt voortouw bij gemeentes. Is vaak best wat ingewikkeld. De provincie ondersteunt. 

Netcongestie is een steeds grotere showstopper. Oplossen daarvan is een belangrijke prioriteit: 

uitbreiden net en slimmer benutten ervan en beter gaan plannen. Zal enige tijd kosten. Provincie 

werkt mee waar mogelijk. 

Elektriciteit: RESsen gaan over grootschalige opwek: restgronden en zon op grote daken (gaat snel; 

ook hier is netcongestie showstopper) en daarnaast zon op land (wisselend in voortvarendheid; 

netcongestie; niet achterover hangen) en wind op land. Veel gemeentes zijn terughoudend. Utrecht 

loopt achter. Best veel weerstand. Provincie heeft de RES-boden omarmt. Concreet maken is 



belangrijk en ook een goede balans tussen zon en wind. Er is meer wind is nodig (beter voor het net; 

neemt minder ruimte in beslag; minder onbalans over het jaar heen). Nog steeds te weinig plannen. 

Provincie is begonnen met een plan-MER voor alle potentieel geschikte locaties. Uitgezonderd zijn 

NNN, N2000 en weidevogelrustgebieden. Van 2,4 TWh in Utrecht moet ca. 40% wind op land (1 

TWh). Eind dit jaar is de plan-MER klaar. Op basis van plan-MER, aansluitbaarheid en waar initiatieven 

zijn en waar gemeentes welwillend zijn komt er een lijst van geschikte locaties. Ook het Burgerforum 

heeft meegedacht. Verzoek aan gemeentes om binnen een half jaar plannen in te leveren (zon en 

wind). Als dat samen onvoldoende is, zal provincie als bevoegd gezag het over nemen op de meest 

kansrijke locaties om te zorgen dat de 2,4 TWh gehaald zal worden. Voorkeur is dat gemeente haar rol 

pakt en er een lokale dynamiek ontstaat. Hier ligt een rol voor energiecoöperaties. Er komt ook een 

kader voor lokaal eigendom voor als provincie zelf projecten gaat initiëren. 

Afspraken IPO en Kabinet over zonneladder (brief van kabinet); gaat over zorgvuldig landgebruik. RES-

boden moeten nagekomen kunnen worden. Meer inzet op restgronden en daken; landbouwgrond en 

natuur zijn als uitzonderingen mogelijk (als verdienmodel voor boeren). Bestuurlijke afspraken 

worden in de loop van volgend jaar in de provinciale verordening verwerkt. Het is belangrijk om 

plannen voor zon op land snel concreet maken. 

Nav vragen:  

• Geothermie is onderdeel warmtetransitie. Boringen in Utrecht zijn vrij risicovol.  Er komen wel 

een aantal proefboringen. Voor Utrecht wordt gewerkt aan een collectief 

warmteontwikkelbedrijf. Moet in publieke handen komen (dat kunnen ook coöps zijn). Richten op 

doelen voor 2030. 

• Gemeentes hebben 5 jaar de tijd gehad en nu moet er echt vaart gemaakt worden om 2030 te 

halen. De plan-MER kan helpen. Ambtelijke capaciteit is wel een probleem. Provincie wil 

ondersteunen. Gemeentes vinden het trouwens buitengewoon spannend wat de provincie doet. 

Er spelen heel veel dynamieken en sentimenten. Verantwoordelijkheid van de regio’s om hun RES 

te halen. Het waren hun boden. Het is een heel gepolariseerd dossier met een 

geprofessionaliseerde tegenlobby. Zou goed zijn als positieve krachten zich zouden bundelen.  

• Heeft provincie ook instrumenten om lokaal eigenaarschap te stimuleren? Voor zon op land loopt 

dit namelijk nog niet goed. Kan het Provinciaal kader een voorbeeld voor de gemeenten zijn? Het 

kan worden afgedwongen, maar sommige gemeentes laten het lopen. Als bevoegdheid bij 

provincie ligt kunnen we dat als voorwaarde stellen.  

• Een half jaar lang ligt de bal bij de gemeenten; als dan te weinig plannen, dan gaat de provincie 

het zelf doen. Ruimtelijk mogelijk maken. Daarvoor is het provinciaal kader lokaal eigenaarschap.  

• NNN is juridisch ingewikkeld. En zuinig willen zijn op natuur. 

• Waarschijnlijk zijn de meest relevant nieuwe afstands- en milieunormen: tweemaal tiphoogte 

voor alle bebouwing; in principe 45 decibel en 47 als grenswaarde; externe veiligheid 

(bedrijventerreinen en wegen). 

• Combinatie zon en wind scheelt in de infrastructuur ivm netcongestie. Gemeentes moeten vooraf 

bij Stedin hun plannen toetsen of ze haalbaar zijn. 

 

4. Wind  

Aanleiding is ambitie zoals Huib verwoordde. Vraag is wat willen de leden van EvU. Sophie Schut geeft 

een toelichting op de meegestuurde presentatie. OER-projecten zijn aan het opstarten (A28 en A12, 

A2-noord en A2-Zuid; A1). In 3 gemeenten is geen lokale coöp.  

Pieter legt de uitgangspunten ter bespreking voor. Pakken wij deze handschoen op? 

Lopik en omgeving (Lek en IJsselstroom) bestaat uit kleine gemeentes en weerstand op wind. 

Ontwikkelfinanciering nodig. Willen leren van andere coöps. Ze willen heel graag door.  



Veemarkt en Utrecht Noordoost willen bouwen in de Nieuwe Hollandse Waterlinie. Wachten af of dat 

mag. Meedoen met andere plekken vinden ze interessant. Interesse in een Energiegemeenschap. In 

stad Utrecht zit veel geld.  

Vraag: we gaan zorgen voor lokaal eigendom. Weten we dan wat het precies wat dat is? Sinds 2019 

doen we ervaring op wat de standaard is van lokaal eigendom.  

Guus (2030.nu) ondersteunt de ambitie. Hij heeft moeite met allerlei geluiden (zelfs Urgenda) dat we 

niet meer zoveel nodig hebben op land. We hebben een ander narratief nodig: lokaal eigendom en 

lokale opwek. Ook lokale energiesystemen met zon en wind. ‘noaberschap’. Precisering nodig van het 

begrip lokaal. Daar lag ook de start van energiecoöperaties: als de grote energiebedrijven weigeren 

groene energie te produceren, dan gaan we het zelf doen! 

Eerst lokaal eigenaarschap; langjarig prijszekerheid; local4local. Uitgangspunten worden 

onderschreven. 

Gaan we samenwerken over gemeentegrenzen heen?  

Woudenberg wil iets met de A12. Er zijn weerstanden; de gemeente wil wel. Samenwerken over 

gemeentegrenzen heen is dan nodig, want windmolens staan altijd in het buitengebied en vaak in de 

buurt van andere gemeenten.  

Hoe gaan we ons organiseren? Per coöp, of in groepjes rond een project (vergelijk solar carports) of 

allemaal samen. Wat zou het voordeel zijn om samen op te trekken. Waar wil je geld ophalen? Is het 

een zaak van heel Utrecht? Wat spreekt het meest aan? Schaal heeft ook nadelen.  

Er volgen meerdere antwoorden: 

- Zou geen keuzekwestie moeten zijn. Afhankelijk van de omstandigheden? Misschien geen keuze 

nodig.  

- Met zijn allen leidt mogelijk tot een Poolse landdag.  

- Gemeenten kennen elkaar niet altijd. Ik zou wel van elkaar willen leren.  

- Afhankelijk van schaal kiezen voor één of twee of drie coöps. En dan kan EvU ondersteunen.  

- Windprojecten kunnen ook allemaal een andere dynamiek hebben. Kunstje moet dan iedereen 

toch zelf uitvinden.  

- Liever een franchisemodel. Dan hoeft niet iedereen zelf het wiel uitvinden. 

- Je kan de vraag ook stellen wat er nodig is om succesvol te zijn. Expertise moet je provinciaal en 

evt landelijk halen. Lokale coöp. moet het initiatief nemen. Groepjes kan ook, want vaak ook 

buurgemeenten relevant. Je moet wel breder kijken. Geen fundamentele keuze, naar gelang de 

omstandigheden. 

- Waar ligt het initiatief. Bij de carports was het een initiatief van EvU.  

- Als wind over gemeentegrenzen heen gaat dan samenwerken. Expertise ook.  

- Lokale coöp moet altijd in de lead zijn. Soms zijn coöps niet stevig genoeg om een echte partner 

te zijn voor een projectontwikkelaar. Hoe doe je dat dan? 

- Principe: houd het simpel: als het kan dan alleen; als het met een groepje moet, doe dat dan; als 

een gemeente niet wil dan neemt provincie over. Wil de coöp dan toch inspringen? In 

samenspraak met lokale coöps kan EvU dan overnemen. 

- Alle kennis wordt verzameld door Zeeuwind. Dit komt beschikbaar. Zeeuwind wil ook meewerken 

door projectleiders leveren.  

- Moet de derde optie niet zijn: provincie brede ondersteuning. 

Procesvoorstel: wie zijn bereid om komende weken in twee of drie sessies dit verder uitwerken. Guus, 

Paul, Piet-Hein samen met Pieter en Aart. (ACTIE) 

Wat procesgeld aan de provincie gevraagd om dit verder uit te werken. Belangrijk om 

kwartiermakerschap goed van de grond te krijgen, zodat we klaar zijn als er besluiten worden 

genomen over wind. Heel belangrijk om kennis te borgen. Kennis bij vrijwilligers vervliegt weer. 

Lijntjes zo kort mogelijk houden. 



 

5.  Pauze 

 

6. Nieuw lid: coöperatie Solar Parkings U.A. 

Besluit: Instemming met algemene stemmen 

 

8. Begroting 

Aart licht toe. De begroting van de coöperatie is klein en draait zo’n beetje quite. Positief resultaat is 

nodig om de leningen van leden af te betalen. Groot deel kosten gaat naar de accountant. We zouden 

zonder kunnen, maar dan is er een kascommisie nodig. Proces daarvoor gaan we in gang zetten. Huib 

en Walter willen dat evt. doen. Definitief voorstel komt in het voorjaar. ALV gaat akkoord met de 

begroting. (ACTIE) 

Besluit: Akkoord op begroting 

 

Ter info is ook de begroting van het projectbureau meegestuurd. Sophie licht toe. Projectbureau gaat 

ook meer offreren aan gemeentes. Er zit een kleine groeidoelstelling in. Meer groeien betekent ook 

dat meer acquisitie nodig is. Belangrijk dat we dit zuiver doen. Er zijn interne spelregels voor nodig. 

Het zou niet zo mogen zijn dat er coöperaties worden benadeeld. Ook meer dienstverlening gericht 

op collectieve warmte.  

 

9. Verslag vorige keer 

Besluit: Verslag wordt vastgesteld. 

 

7. Standpuntenlijst.  

Aart licht toe. EvU wordt geregeld gevraagd om input te leveren. Het is belangrijk een consistente 

boodschap te hebben. En daarbij ook echt de leden te vertegenwoordigen. Daartoe is dit stuk 

ontwikkeld. Is dit een goed idee?   

Algemene reactie is ja! Volgende keer gaan we het hier uitgebreider over hebben en ook over de 

omschrijving van lokaal eigendom (Hoe moet de zinsnede uit het klimaatakkoord worden uitgelegd.)  

Welke onderdelen behoeven vooral discussie de volgende keer. In elk geval lokaal eigendom. Graag 

suggesties. (ACTIE) 

  

10. Rondvraag 

• Hoe kan zonne-energie opgeslagen worden voor warmte in de winter? Is dat een idee voor een 

kennissessie. Voor onze provincie met weinig bronnen. Wel een paar mooie voorbeelden. 

• Nog één webinar dit jaar op maandag 11 december over duurzame daken (sedum en 

zonnepanelen). 

• Netcongestie: er komt een klankbordgroep, waarin Aart en Pieter zitting gaan nemen. Beetje 

tegenwicht geven aan STEDIN. 

• Geothermie: doorstart in Utrecht. In vergevorderd overleg voor een onderzoeksboring. 

 

11. Sluiting iets na 10 uur 


